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Republika e Kosovës
Republika Kosovo - Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština - Assembly
VI saziv
Jesenja sesija
Komisija za evropske integracije
Sednica br. 32.
Priština, 27.11.2018. godine,u 11:00 časova
Zgrada skupštine, salaN- 204.

ZAPISNIK

Sednici su prisustvovali: Armend Zemaj, Fikrim Damka, Ismajl Kurteshi, Fatmire
Kollçaku, Visar Ymeri, Ismet Beqiri, Zenun Pajaziti i Milaim Zeka.

Odsutni: Blerta Deliu-Kodra, Donika-Kadaj-Bujupi i Adem Hoxha.

Osoblje za podršku komisiji: Ahtere Loxha, Adelina Demolli i Safet Beqiri.

Drugi učesnici: predstavnici: KDI-a i mediji.

Sednicom je predsedavao Armend Zemaj, prvi potpredsednik komisije.

Nakon što je utvrdio da su ispunjeni uslovi za rad, Predsedavajući je otvorio sednicu
komisije sa sledećim

Dnevni red:

1.Usvajanje dnevnog reda;
2.Usvajanje zapisnika održanih sednica 13.11.2018. god. i 14.11.2018. god. ;
3.Usvajanje Nacrt zakona br. 06/L-082 o zaštiti ličnih podataka, sa amandmanima
Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;
4.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-118 o izmenama i dopunama Zakona br.
05/L-075 o sprečavanju i sankcionisanju nasilja i negativnih pojava na sportskim
događajima, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti
sazakonodavstvom EU-a;
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5.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-116 o izmenama i dopunama Zakona br.
05/L-090 o sponzorstvu u oblasti kulture, omladine i sporta, sa amandmanima
Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;
6.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-115 o izmenama i dopunama Zakona br.
2003/24 Zakon o sportu, izmenjen i dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmenama i
dopunama Zakona br. 2003/24 o sportu, sa amandmanima Funkcionalne komisije
iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a;
7.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-073 o statusu radnika obrazovanja na
albanskom jeziku Republike Kosovo, od školske godine 1990/91 do školske godine
1998/99, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa
zakonodavstvom EU-a;
8.Razno.

1. Usvajanje dnevnog reda

Predsedavajući, Armend Zemaj, utvrdio je da je dnevni red usvojen bez izmena.

2. Usvajanje zapisnika održanih sednica 13.11.2018. god. i 14.11.2018. god.

Predsedavajućije utvrdio da su zapisnici sednica održanih 13.11.2018. godine i
14.11.2018. godine, usvojeni bez primedbi.

3. Usvajanje Nacrt zakona br. 06/L-082 o zaštiti ličnih podataka, sa
amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom
EU-a

Predsedavajući,je rekao da regulisana i odražena pitanja ovim nacrtom zakona nisu u
suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a.
Stoga, smatram da ovaj Nacrt zakona sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u
suprotnosti sa zakonodavstvom EU-a, stoga se može preporučiti na usvajanje u Skupštini.
Nakon toga je otvorio diskusiju.
Pošto nije imalo drugih diskutanata, Predsedavajućije stavio na glasanje nacrt zakona, i
nakon glasanja, utvrdio je da je komisija, jednoglasno, donela sledeću:

Preporuku
Nacrt zakona br. 06/L-082 o zaštiti ličnih podataka, sa amandmanima Funkcionalne
komisije nije u suprotnosti sa zakonodavstvom EU-a, i može se preporučiti za
usvajanje u Skupštini.

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-118 o izmenama i dopunama Zakona br.
05/L-075 o sprečavanju i sankcionisanju nasilja i negativnih pojava na sportskim
događajima, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti
sazakonodavstvom EU-a.
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Predsedavajućije rekao da pitanja koja su regulisana i adresirana ovim nacrtom zakona,
kao i ostalim nacrtima zakona koje danas imamo na razmatranje, a koja se vežu sa oblašću
sporta, imaju za cilj harmonizaciju sa našim unutrašnjim zakonodavstvom, odnosno
Zakonom o prekršajima.
Stoga, konstatujem da ovaj nacrt zakona sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u
suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a, i može se preporučiti za usvajanje u Skupštini.
U vezi sa time, otvorio je raspravu.
Pošto nije imalo drugih diskutanata, Predsedavajući je stavio na glasanje nacrt zakona, i
nakon glasanja, utvrdio je da je komisija, jednoglasno, donela sledeću:

Preporuku
Nacrta zakona br. 06/L-118 o izmenama i dopunama Zakona br. 05/L-075 o
sprečavanju i sankcionisanju nasilja i negativnih pojava na sportskim događajima,
nije u suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a, i može se preporučiti za usvajanje u
Skupštini.

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-116 o izmenama i dopunama Zakona br.
05/L-090 o sponzorstvu u oblasti kulture, omladine i sporta, sa amandmanima
Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a.

Predsedavajući, je rekao da regulisana i odražena pitanja ovim nacrtom zakona nisu u
suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a.

Stoga, smatram da ovaj Nacrt zakona sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u
suprotnosti sa zakonodavstvom EU-a, stoga se može preporučiti na usvajanje u
Skupštini. Nakon toga je otvorio diskusiju.

Pošto nije imalo drugih diskutanata, Predsedavajući je stavio na glasanje nacrt zakona, i
nakon glasanja, utvrdio je da je komisija, jednoglasno, donela sledeću:

Preporuku
Nacrt zakona br. 06/L-116 o izmenama i dopunama Zakona br. 05/L-090 o
sponzorstvu u oblasti kulture, omladine i sporta, sa amandmanima Funkcionalne
komisije, nije u suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a, i može se preporučiti
skupštini za usvajanje.

6.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-115 o izmenama i dopunama Zakona br.
2003/24,Zakon o sportu, izmenjen i dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmenama i
dopunama Zakona br. 2003/24 o sportu, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz
aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-a.

Predsedavajućije naveo da pitanja koja su regulisana i adresirana ovim nacrtom zakona,
su ostavljene u unutrašnjoj nadležnosti država članica EU-a.
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Pošto nema javljenih diskutanata za raspravu, pozivam članove da se izjasne glasom o
ovom nacrtu zakona.
Nakon glasanja, Predsedavajućije utvrdio da je komisija, jednoglasno, donela:

Preporuku
Nacrta zakona br. 06/L-115 o izmenama i dopunama Zakona br. 2003/24, Zakon o
sportu, izmenjen i dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmenama i dopunama
Zakona br. 2003/24 o sportu, sa amandmanima Funkcionalne komisije, nije u
suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a i može se preporučiti skupštini za usvajanje.

7.Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-073 o statusu radnika obrazovanja na
albanskom jeziku Republike Kosovo, od školske godine 1990/91 do školske godine
1998/99, sa amandmanima Funkcionalne komisije iz aspekta usklađenosti sa
zakonodavstvom EU-a.

Predsedavajućije rekao da su obavešteni o parlamentarnoj debati i učinjenom radu od
strane Funkcionalne komisije za obrazovanje i tehnologiju, u vezi sa ovim nacrtom
zakona. Regulisanja i adresirana pitanja ovim nacrtom zakona su ostavljena unutrašnjoj
nadležnosti država članica EU-a.
Stoga, smatram da ovaj nacrt zakona, sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u
suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a i može se preporučiti skupštini za usvajanje. Dalje,
za ovaj nacrt zakona je otvorio diskusiju.

Ismajl Kurteshi, je i kao član Komisije za obrazovanje rekao da su u vezi ovog nacrta
zakona, u svim fazama gde je raspravljano o njemu i u dveju javnih debata koje su bile
organizovane, bili su obaveštene i međunarodne organizacije, kao što su: Svetska banka,
Međunarodni monetarni fond i Evropska komisija, koji su dali svoje primedbe i sugestije,
od kojih je jedan deo njih uzet u obzir. Znači, što se tiče međunarodnih faktora, ovaj
zakon nije nepoznat.

Milaim Zeka, je rekao da ima zabrinutosti jer imamo neke zakone i zahteve koji ozbiljno
ugrožavaju budžet države i ako nastavimo ovim ritmom, plaši se da ćemo veoma brzo
bankrotirati budžet države. Primetio je strašnu žeđ raznih udruženja i sindikata za
povećanje plata, ne osnivajući se na naše realne mogućnosti. Što se tiče zakona o
niveliranju plata, on je rekao da je dao predlog da se ukinu privilegije za 2000. osoba koji
najviše koštaju budžetu Kosova sa njihovim privilegijama. Znači, neprihvatljivo je da
ljudi koji su bili na visokim funkcijama imaju privilegije do smrti i mislim da tako teramo
državu u bankrot, i problem su mi naša deca. Na osnovu toga, mislim da je i ovaj zakon
više stvoren zbog glasova. Razumem brige svih nastavnika i heroizam ovih ljudi koji su
pokazali 90-ih godina. Ponoviću ono što sam rekao na govornici skupštine, da su ovi ljudi
u to vreme plaćani iz fonda od tri procenta, i to je nesporna činjenica. Meni je žao ljudi
koji su davali kuće pod kiriju i nisu dobijali kirije.
Ja tako mislim, i možda grešim, ali na govornici skupštine i u komisiji ne govorim samo
zbog glasova, već govorim onako kako smatram da treba da bude zbog budućnosti
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Kosova, jer u narednom mandatu, možda neću biti poslanik, ali će Kosovo biti ovde i naša
deca će biti ovde.

Visar Ymeri, je rekao da zna da naša komisija nije ni prikladno mesto a ni prikladan
entitet gde ćemo govoriti o pitanjima ovog zakona, jer mi ovde imamo uži delokrug, tj.
procenu i diskusiju usklađenosti zakona sa EU-om. Ipak, smatram da ovaj zakon izlazi
veoma mnogo van ovog delokruga, jer isti reguliše konkretno pitanje za veoma poseban
period Republike Kosovo, i u EU-u ne postoji nešto slično koje reguliše ovo pitanje, jer
oni nisu imali takav problem. Ovde govorimo o angažovanju jednog dela našeg društva
tokom 90-ih godina, za održavanje društvenog života tokom 90-ih godina, koje je bilo
organizovano van tadašnje institucionalne realnosti, okupirane od Srbije.
Mislim da ovde trebamo da gledamo problem u dva pravca: jedan se tiče finansijske
racionalnosti takvog zakona, koji predstavlja ili ne predstavlja, zavisno kako ga ocenjuju,
dodatni teret za budžet Kosova, i kada se udruže prava koja se daju raznim kategorijama
društva, onda na kraju neko treba da koristi jedinstveniji jezik i treba se obračunati koliko
će nas to koštati u kontinuitetu.
Ovde ne govorimo o iznosu koji će se platiti naredne godine. ovde govorimo o
angažovanju koju uzima država, u kontinuitetu, za kategoriju o kojoj govorimo, i to pravo
će ljudi uživati do kraja života. Ovim zakonom, ova vrsta penzije je nasledna i nakon
pojedinca koji uživa pravo penzionisanja. Ova rasprava bi trebala da se desi u Komisiji za
budžet i finansije, jer, jer oni imaju više opštih informacija i trebaju da znaju budžetski
teret.
Mislim da je pogrešno, u celosti, ne samo za kategoriju o kojoj govorimo, jer imamo razne
penzijske šeme i na taj način parcijalizujemo pravo na penziju, stoga pitanje penzija
trebamo da regulišemo penzijskim zakonikom, kojim bi smo obuhvatili sve razne
doprinose koje su dali, bilo ko od građana, u raznim etapama njihovprofesionalnog živoga
i političkog aktivizma. Nakon toga, ovi razni skupljeni doprinosi bi dali još jednu
penzijsku korist, koja bi bila konsolidovana. Mislim da bi samo na taj način stvorili šemu
koja bi izgledala složenija, ali koja bi garantovala veću jednakost građana, i u drugu
stranu, mogućnost projektovanja za održivu finansijsku budućnost, za budućnost republike
Kosovo.
Druga stvar koja može da spadne u okrugu delovanja ove komisije je da mi moramo da
mislimo i za jednakost građana. Prosvetni radnici tokom 90-ih godina su bili angažovani
za održavanje paralelnog sistema, izgrađen od Republike Kosova u to vreme. U tom
pravcu, smatram neophodnim i pravo da im se prizna ovaj staž rada i njihov doprinos, ali
ne možemo da kažemo da tokom 90-ih godina druge kategorije nisu doprineli za društvo,
jer su neki davali doprinos, neki radeći a drugi ne radeći, jer su bili izbačeni sa posla.
Stoga, trebamo biti oprezni nad svima, dajući im doprinos. Ne može se isključiti i
kategorizovani na ovaj način doprinos građana, govoreći da su oni doprinosioci a da drugi
nisu.
Što se tiče oblasti delovanja komisije, ovaj zakon ne možemo da vratimo nazad, ipak
možemo biti razumljiviji i pažljiviji po ovim pitanjima koja pripadaju problemima našeg
društva. Za prosvetne radnike je najvažnije da povećamo koeficijent njihovih plata u
zakonu za plate, i da smanjimo veoma visoki koeficijent političkim predstavnicima, nego
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da nadoknadimo iste. Ipak, staž rada iz tog vremena se treba priznati u potpunosti i da se
obračunaju u konačnom obračunu penzije.

Ismet Beqiri, se u principu slaže da se budžet Kosova tereti, ali kaže da on nije da se
danas, od ovog trenutka prekine, u smislu toga da se ne priznaje ovo pravo, jer mislim da
su svi doprineli tokom 90-ih godina, ali su prosvetni i zdravstveni radnici bili zasebni.
Takođe se slažem da se ubuduće vidi kako da se reguliše za sve ostale kategorije, ali
nisam za to da se danas ne prosledi, i podržavam ovaj nacrt zakona, jer je reč o veoma
velikoj kategoriji naših ljudi koji su dali izvanredni doprinos tokom ovih godina i istina je
da kada ovi ljudi ne bi bili, ni ta organizacija, mi bi smo imali pune generacije
nepismenih, i kao znak zahvalnosti i poštovanja, naravno, takvim zakonom bi trebalo da
im se prizna doprinos, a ubuduće, zakoni uvek trebaju da se dopunjuju, ali je ovo trebalo
da se započne još ranije, jer smo osakatili budžet za neke a za to nije imalo potrebe.
Ubačena su imena i ljudi koji uopšte ne zaslužuju određene kategorije, ali ne želim da
otvaram tu temu, jer drugi organi trebaju da se bave time, ali ja snažno podržavam takav
zakon i u bliskoj budućnosti trebaju sve parlamentarne grupe da nađu rešenje kako bi
imali nešto što bi obuhvatalo sve kategorije, a s druge strane, očuvali bi budžet, jer kada
postane za sve isto na jedan način, koliko to bude moguće, to će očuvati malo budžet.

Zenun Pajaziti, je rekao da je ovo jedan od zakona koji je rezultat političke debate unutar
nas, kao predlog predizbornih kampanja i sada smo došli tu gde smo. Takođe, interesuje
me da znam kako će Komisija za budžet i finansije dati svoju sugestiju. Komitet za
obrazovanje je najzaslužniji komitet, ali, kada smo došli da razgovaramo koliko to košta
finansijski, i kada nam je dato od eksperata, nakon što je učinjen predlog, počeli smo da
kažemo da ima i drugih koji su dali doprinos za ovu zemlju, i ne trebamo da ostanemo
dužni ostalima, počeli smo da postajemo racionalniji. Dato je obećanje svih političkih
grupa i rekli smo da im nadoknadimo. Imamo zakone za koje smo pomenuli da trebaju da
se regulišu još bolje i da im se prizna radno iskustvo za one koji su živi. Predlažem da
glasamo ovde i u sednici, jer smo doveli do ovde, onda ajmo da završimo.

FatmireKollçaku, je rekla da sem potrebe za priznanje doprinosa i za radnike zdravstva, i
nedostatka reforme penzijskog sistema, stvara probleme i povećanje pritiska, pogotovo od
radnika obrazovanja, jer većina njih ne uspevaju da realizuju 15. godina staža pre rata, a
nakon rata smo izmenili kompletno penzijski sistem i faktički nijedan od nas nema radnog
staža, znači, u posleratnom periodu uopšte se ne priznaje staž rada, i ceo ovaj veliki
pritisak, uglavnom je zbog razloga jer, sem što su dali doprinos u tom periodu, većina njih
ne uspevaju da imaju 15. godina rada nakon rata.
Vi znate da mi trenutno doprinosimo jedino u penzijskom trustu, koji nije bio samovoljan,
već je na neki način imponiran i ima mnogo kašnjenja u reformiranju penzijskog sistema.
Prvenstveno, na jedinstveni način se treba regulisati penzijsko pitanje a nakon toga u
kategorizaciji posebnih pitanja. Činjenica da im se ne priznaje staž nakon rata, stvorilo je i
povećanje penzija za priznanje posebnih kategorija, jer je jasno da mi ne možemo da
poreknemo doprinos, ne samo prosvetnih radnika, ali i većini radnika administracije, koji
su se solidarizovali štrajkom, i kao rezultat toga su ostali bez posla i nisu prihvatili režim
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tog vremena, a imalo je i radnika koji su tada nastavili sa radom i danas oni uživaju sva
prava i tu je sva ta nejednakost.

Ismajl Kurteshi, je rekao da želi da razjasni neko pitanje. Prvenstveno, u Komisiji za
obrazovanje svi politički subjekti su zastupljeni i članovi svakog političkog subjekta su
učestvovali, sem člana Srpske liste. Svi mi, i u prvom čitanju, glasali smo konsenzusom za
ovaj zakon, nakon toga i u Skupštini, u prvom čitanju, izglasali smo konsenzualno.
Takođe, i u drugom čitanju su svi članovi komisije izglasali ovaj zakon. Radili smo
kontinuirano u koordinaciji sa Ministarstvom finansija, koji su nam uvek obraćali pažnju
da se ne tereti budžet više, nakon toga smo i sa Ministrom rada i socijalne zaštite i
ministrom za obrazovanje i sindikatom obrazovanja pokušavali da nađemo sredinu, koji je
nadoknadio radnike obrazovanja i nije opteretio budžet.

Milaim Zeka, je rekao da mu se svidela rasprava poslanice Kollçaku,jer je veoma tačno i
jasno rekla da smo mi povredili dostojanstvo svih ovih ljudi, ne priznajući im staž rada, jer
je akademik na nivou penzije sa onim koji uopšte nema školu i najveća šteta koja je
učinjena Kosovu je jer su nakon rata neznalice vodili a neznalica pravi takve zakone, gde
se ne priznaje pravo na staž, a nakon toga nijedna politička stranka nije raspravljala o
zakonima, već samo kako da dobijaju glasove.
Što se kategorija o kojima smo raspravljali, najbolje znaju oni koji su bili uhapšeni 1981.
godine i kada je neko bio zatvoren u to vreme, ostala porodica je bila izbačena sa posla i
bili su diferencirani. Znači, imamo kategorije o kojima nikada nije raspravljano i to su
veoma ranjive grupe. Mislim da se dostojanstvo svakog čoveka vraća priznanjem radnog
staža, pre i nakon rata.
Podržavam predlog poslanika Visara, da mi trebamo da smanjimo koeficijent, kao prvo
sebi i drugih službenika, pa nakon toga da taj novac ide nastavnicima.
Javno mnjenje treba da zna da savetnici Predsednika, predsednika Skupštine i Premijera
dobijaju platu veću od poslanika, a poslanik nema ni vozilo ni kancelariju. Trebaju znati
da samo kada bi se 80. zamenika ministara Vlade ukinuli, mi bi smo nagradili ove
kategorije i mi u Skupštini trebamo da podignemo glas i da regulišemo ove probleme.

Predsedavajući, na kraju, rekao je da kao član komisije želi da izrazi svoje mišljenje
povodom dva pitanja. Kao što sam naveo, ovo je nacrt zakona koji je često prelazio u
debate, kao potreba poštovanja rada i aktivnosti kategorija, koji su držali albansko
obrazovanje 90-ih.
Radi vašeg informisanja i javnog mnjenja, Skupština Republike Kosovo je usvojila
amandmane sa predlozima 4. poslanika, gde sam i ja jedan od njih kao inicijator i postao
je deo zakona ali nije primenjen i nikada nije našlo primenu priznanje staža prosvetnog i
zdravstvenog osoblja koji su radili u sistemu Republike Kosovo, i to traje već 6. – 7.
godina.
Kao neophodnost njenog poštovanja, mislim da i mi trebamo da damo podršku u načelu.
Takođe, ima elemenata unutra koje je verovatno Funkcionalna komisija ali i ostale
komisije razmotrila, jer u zakonodavnom aspektu, ima 3. institucija koje trebaju biti u
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primeni ovog zakona; ministarstvo obrazovanje, ministarstvo finansija i ministarstvo rada
i socijalne zaštite.
Verujem da je pokrovitelj predvideo ove probleme do njegove pune implementacije, iako
sam u podnošenju ovih amandmana video da će u buduće imati neke procesne i zakonske
prepreke, pogotovo kod donošenja podzakonskih akata. Znači, ako Funkcionalna komisija
ne bude obratila posebnu pažnju, neko može da pobegne od ove odgovornosti, o tome ko
je nadležan da što pre donese ove zakonske akte, predviđene zakonom u roku od 6. meseci.
Kako god bude bilo u vezi sa isplatama, Skupština Kosova ima potrebe da otvori takvu
debatu, jer budžet može imati bolju zakonsku i normativnu kvalifikaciju, što se tiče
penzijske šeme. Ono što je evidentno, Republika Kosovo je uspela da plati mnoge
kategorije koje su doprinele u prošlosti. Funkcionalna komisija je obavila dobar rad u
harmonizaciji stavova parlamentarnih grupa i između onih koji su finansijeri i pomažu
budžetu Kosova, kako ne bi imali posledica ubuduće u finansijskim izveštajima, što se tiče
Svetske banke, Međunarodnog monetarnog fonda i Evropskom komisijom.

Nakon rasprava, pozivam članove da se izjave glasom o ovom nacrtu zakona.
Nakon glasanja, predsedavajući je utvrdio da je komisija jednoglasno donela sledeću:

Preporuku
Nacrt zakona br. 06/L-073 o statusu radnika obrazovanja na albanskom jeziku
Republike Kosovo, od školske godine 1990/91 do školske godine 1998/99, sa
amandmanima Funkcionalne komisije, nije u suprotnošću sa zakonodavstvom EU-a
i može se preporučiti skupštini na usvajanje.

8. Razno

Predsedavajućiobavestio da je došla u posetu delegacija iz Skupštine Hrvatske. Juče je
bio prvi sastanak, a danas ćemo imati službeni ručak.

Milaim Zeka, je predložio i pozvao sve članove da daju svoje mišljenje.
Namerno je rekao da je imao sastanke sa nekim našim ambasadorima koji su služili u
različitim zemljama, npr. Rexhep Boja, Avni Spahiu i drugima i bilo bi dobro da mi kao
Komisija za evropske integracije pozovemo ove ljude kako bi nas upoznali gde su defekti
diplomatije. Dobio sam veoma zabrinjavajuće informacije o načinu kako funkcioniše
naša diplomatija.
Mislim da kao Komisija za evropske integracije, na osnovu informacija koje nam
pružaju, mogu nam koristiti kada se budemo sastajali sa međunarodnicima.

Predsedavajućije naveo da to možemo da učinimo u koordinaciji sa Komisijom za
spoljne poslove za uzimanje dodatnih informacija. To je neophodnost i iz naše
perspektive, u integrišućem delu i zbog liberalizacije viza.

Ismet Beqiri, se složio sa predlogom prethodnog govornika, kako bi pozvali bivše
ambasadore na sastanak, ali je rekao da mogu da govore slobodno jedino oni koji nemaju
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nade da će postati ponovo ambasadori. Postoje procedure, samo da ne budemo u
suprotnošću sa nadležnostima komisije.
Dalje, rekao je da nije tema današnje diskusije, ali da oseća kao obavezu da kaže da je
postojala kampanja od nekih pojedinaca gde se mnogo govorilo o platama poslanika, ne
kako bi se opravdao, ali veliki broj poslanika žive od plata. Pomenut je veliki broj ljudi,
vrste savetnika, ne želeći da vređam nikog, koji su doneti sa ulice i plaćaju se
zapanjujućim platama. Znači, oni ne postaju teme i o njima se ne raspravlja, a tema
postaju dobri i loši poslanici, koji su zaslugom ili ne-zaslugom građana došli ovde, i jasno
je da u skupštini niko ne može da dođe bez glasova. To ne govorim kako bi branio našu
platu, nikako, ali kako bi odbranio naše dostojanstvo, jer imamo ljude po odborima
kompanija koji primaju apsurdne iznose a nemaju nikakvu zaslugu, već idu prema
porodičnim vezama. Tema postaju poslanici, objekat linčovanja i uvreda i to nećemo
dozvoliti, a ovi se kriju sa stvarima koje čine. Vlade odlaze i dolaze, i za mene je
neprihvatljivo da, bilo koja Vlada i institucija, koji ima toliki broj savetnika i koji ne
znaju šta savetuju, sem što primaju zapanjujuće plate, stvarno je žalosno.

Fatmire Kollçaku, je rekla da se takođe govori i o beskrajnim putovanjima različitih
vladinih službenika, a ova komisija je uspela da realizuje samo jednu posetu, dok se zove
Komisija za evropske integracije, i bila je u potpunosti onemogućena u realizaciji
lobiranja. To pokazuje koliko je zapostavljena ova komisija, a i u saradnji sa našim
ambasadama nismo uspeli da preduzmemo nijednu lobirajuću aktivnost.
Mi kada pozivamo ministre u komisiji, skoro su svaki put po službenim putovanjima van
zemlje, ali rezultati nisu nigde i imamo degradaciju procesa i ništa ne ide napred.

Ismajl Kurteshi, je rekao da za pitanja o kojima smo diskutovali, u vezi sa doživotnim
privilegijama, izuzetno velikim platama i pitanjima putovanja velikih delegacija, to su
veoma prikladne teme, ali je potrebno da se inicira parlamentarna rasprava u skupštini, da
se raspravlja o tim temama i da skupština izađe sa preporukama, jer mi u komisiji
možemo samo da razgovaramo i tu se završava cela priča.

Milaim Zeka, je rekao da smo mi poslanici postali meta medija, zato što mafijaške grupe
daju novac medijima. To su naša javna preduzeća i ministarstva, koja daju novac kako bi
zatvorili usta i kako ne bi govorili koliko troše. Mi kao poslanici, trebamo da branimo
naše dostojanstvo. Naši mediji i novinare misli da mi za svaku sednicu i plenarnu sednicu
dobijamo dnevnice, ali ne znaju da i kada bi se održali 20. sednica i 20. sastanaka, mi
dobijamo samo za dve sednice i dva sastanka, tako da ima mnogo dezinformacija o
poslanicima,  a 80. zamenika ministra Kosovu i građanima Kosova koštaju kao 600.
poslanika, stoga ćemo otvoriti raspravu u skupštini ubrzo po tom pitanju, i javno mnjenje
će biti ubrzo informisano o tome.

Sednica je završena 12:00 časova.
Pripremljeno od: Prvi potpredsednik komisije,
Jedinica za podršku komisije Armend Zemaj
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